
   Program 18. zasedání zastupitelstva MČ Opava – Suché Lazce 
konaného dne 8.1.2025 v 18:15 hod.

1/18 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
2/18 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
3/18 Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatelky ze zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce
4/18 Kontrola usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 03. 12. 2024
5/18     Zpráva starosty o činnosti obce
6/18 Schválení dotací pro složky na rok 2025
7/18 Schválení rozpočtu na rok 2025
8/18 Schválení daru pro JSDH Suché Lazce
9/18    Schválení limitu pro výši hotovosti v pokladně na roky 2025 a 2026
10/18  Obecní ples 2025
11/18  Různé

Závěr

Přítomni dle prezenční listiny: 8
 
1 / 18 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce

- Starosta  obce  zahájil  zasedání  zastupitelstva  MČ  Suché  Lazce  ve  smyslu  §  92 
odstavce 1 zákona číslo 128/2000 Sbírky, o obcích a v souladu s článkem 9 odstavce 
1  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy  zahájil  18.  zasedání 
Zastupitelstva  městské  části  Opava  –  Suché  Lazce.  V souladu  s  §  93  odstavce  
1 zákona o obcích informoval o místě, době a navrženém programu připravovaného 
zasedání zastupitelstva, a to vyvěšením na úřední desce městské části Opava – Suché 
Lazce, tj. v zákonné lhůtě před zasedáním zastupitelstva, která činí 7 dnů.

- Taktéž  konstatoval,  že  na  dnešním zasedání  nejsou přítomni  –  pí  Darina  Vašková 
(řádně omluvena), P. Josef Doboš (řádně omluven) a Ing. Aleš Žídek (řádně omluven). 
Konstatoval,  že  se  jedná  o  řádné  zasedání  zastupitelstva,  které  bylo  svoláno  
a  vyhlášeno  dle  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy.  Zápis 
z minulého jednání zastupitelstva byl podepsán určenými ověřovateli a proti tomuto 
nebyly vzneseny žádné připomínky. Proto se zápis pokládá za schválený. 

- Dále starosta informoval, že zastupitelstvo bude nahráváno jako audio záznam, který 
bude umístěn na webových stránkách městské části Opava – Suché Lazce.

- Pokud subjekt údajů tj. fyzická osoba, k níž se osobní údaje vztahují, žádá o vypuštění 
osobních a citlivých údajů dle zákona o ochraně osobních údajů, nechť uplatní své 
právo dle poučení starosty obce před zahájením zastupitelstva. 

- Zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

2 / 18 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce. 
- Zastupitelé souhlasí: 8, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

3 /18 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu ze zasedání zastupitelstva 
MČ Suché Lazce



- Zápisem byla pověřena pí Zuzana Kubicová
- Ověřovateli byli zvoleni David Vícha a Tomáš Balhar
- Zastupitelé souhlasí: 8, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

4 / 18 Kontrola usnesení ze dne 03. 12. 2024
- Starosta obce informoval zastupitele o plnění usnesení ze dne 03.12 2024. Usnesení je 

průběžně plněno.
- Zastupitelé berou na vědomí Pro 8, proti 0, zdržel se 0

5 / 18 Zpráva starosty o chodu obce.
- Starosta  obce přivítal  zastupitele  v roce 2025 a popřál jak jim,  tak všem občanům 

úspěšné vkročení do nového roku. 
- Starosta informoval, že počet občanů v naší obci výrazně klesá. Počet občanů je o 50 

obyvatel menší od Covidu a to i z důvodů, že v obci neprobíhá nová výstavba a mladí 
lidé odcházejí. Bohužel neprobíhá u nás přirozená obměna. 

- Starosta sdělil, že zastupitelstvo se bude muset zabývat s problémem výstavby v naší 
obci a celkové 

- Starosta pozval všechny na Obecní ples, který se bude konat v pátek 24. 1. 2025 v sále 
Hostince u Baly.

- Zastupitelé berou na vědomí Pro 8 proti 0, zdržel se 0

6/18 Schválení dotací pro složky na rok 2025
MS Hošťata

- Starosta seznámil zastupitele s žádostí MS Hošťata (myslivecký spolek) o dotaci ve 
výši 40 000 Kč. V loňském roce sdružení čerpalo dotaci ve výši 40 000 Kč. 

- Ing. Petr Žůrek informoval, že dotace bude použita na nákup zajíce polního v počtu 10 
ks za částku 25 000 Kč z odchytu z volné přírody, pro opětovné zazvěřování honitby 
dle  pětiletého  plánu  a  na  nákup  jaderného  krmiva  pro  zimní  přikrmování  v době 
nouze, jak zvěře drobné (bažanti, koroptve, zajíci) tak zvěře spárkaté (srnčí).

- Dále Ing. Petr Žůrek sdělil, že zajíc se v jejich revíru neloví.
- Starosta sdělil, že je rád, že se počty zvěře zvyšují a je rád jak se MS Hošťata starají 

o zvěř v naší krajině.
- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o výši dotace 40 000 pro MS Hošťata
- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

 SDH Suché Lazce 
- Starosta seznámil zastupitele s žádostí SDH o dotaci ve výši 100 000 Kč, v loňském 

roce čerpali dotaci ve výši 70 000 Kč.
- Ing. Petr Žůrek sdělil, že se rozhodli požádat o částku dotace 100 000 Kč.
- Ing. Petr Žůrek sdělil, že dotace je mírně navýšena. Sdělil, že dotace bude využita na 

letní soustředění  malých hasičů,  na akce organizované SDH, na tréninky a závody 
SDH. Na vybavení hasičské zbrojnice.

- Ing. Petr Žůrek dále sdělil, že SDH Suché Lazce má 73 dětí a celkově 150 členů.  
S tím, že náklady na odvody za členy se každoročně zvyšují.

- Dále sdělil, že i v letošním roce budou probíhat akce, na kterých se podílejí a to pálení 
čarodějnic, ples, soutěže pro děti, letní soustředění a kaprobraní.

- Starosta poděkoval hasičům, jak fungují v rámci obce, a poděkoval, za práci kterou 
odvedli při povodních



- Starosta  vyzval  zastupitele  k hlasování  o  výši  dotace  100 000 Kč pro  SDH Suché 
Lazce.
Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

STŘELECKÝ KLUB POLNÍ KUŠE Suché Lazce
- Starosta obce prezentoval zastupitelům žádost o dotaci Střeleckého klubu polní kuše 

ve výši 31 000 Kč. V loňském roce čerpali dotaci ve výši 41 000 Kč.
- Paní  S.  K.  informovala zastupitelstvo o činnosti  klubu.  Každý rok pořádá závody, 

v loňském roce jeden halový a jeden venkovní. Dále informovala, že letos nedostanou 
peníze  z Českého  svazu  kuší  a  vše  si  tedy  budou  muset  hradit  sami  i  účasti  na 
mezinárodních soutěžích, kde startovné například činí 100 EUR a dále nevědí, jak to 
bude s financováním jejich sportu do budoucna.

- Sdělil, že činnost klubu je hlavně v oživení něčeho netradičního, co v každé obci není; 
účastní se i mezinárodních závodů (evropské poháry, mistrovství světa).

- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o výši dotace 31 000 Kč pro Střelecký klub 
polní kuše.
Zastupitelé souhlasí: Pro8, proti 0, zdržel se 0

AVZO TSČ ČR SKÁLA
- Starosta  prezentoval  zastupitelům  žádost  o  dotaci  AVZO  ve  výši  32 500  Kč.  

V loňském roce čerpali dotaci ve výši 40 500 Kč.
- P. O. K. sdělil, že dotace z obce je jediný příjem, který mají a také jim se poplatky 

neustále zvedají.
- Ing. Václav Skuplík se dotázal na příjmy s pronájmu areálu na Strážnici.
- P. O. K. sdělil, že nájem z pronájmu využívají na pokrytí nákladu na elektřinu a vodu.
- Starosta pochválil složku za akce, které dělá pro občany, od Táboračku přes nohejbal 

až po soutěž tříčlenných družstev a údržbu areálu.
- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o výši dotace 32 500 Kč pro AVZO TSČ ČR 

SKÁLA.
Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

Klub důchodců Veselé berle
- Starosta seznámil zastupitele s žádostí Klubu důchodců o dotaci ve výši 45 000 Kč, 

v loňském roce čerpali dotaci ve výši 43 000 Kč.
- Pí J. K., předsedkyně spolku sdělila, že dotace bude použita na nájem pro pořádání 

setkání Klubu důchodců v Hostinci U Baly, zakoupení dárečků pro členy, zakoupení 
květinových  darů  pro  stálé  členy  i  zasloužilé  členy,  kulturního  programu  a  na 
každoroční výlet pořádaný Klubem důchodců.

- Starosta poděkoval Klubu důchodců Veselé berle za jejich péči o zeleň v obci a jejich 
aktivní přístup při konání akcí v obci.

- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o výši dotace 45 000 Kč pro Klub důchodců 
Veselé berle.

- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

    

TJ Suché Lazce



- Starosta seznámil zastupitele s žádostí TJ Suché Lazce o dotaci ve výši 145 000 Kč. 
V loňském roce čerpali dotaci ve výši 130 000 Kč.

- Starosta  sdělil,  že  členové  TJ  se  pro  nemoc  omluvili  a  proto  žádost  o  dotaci  od 
prezentuje starosta.

- Starosta  sdělil,  že  finance  budou  použity  na  provoz  TJ  Suché  Lazce,  a  to  na 
elektrickou energii, na pronájem tělocvičny s umělou trávou, na autobus pro hráče a 
diváky  na  venkovní  zápasy,  na  zimní  a  letní  soustředění  mládeže  a  mužů  a  na 
sportovní vybavení.

- Dále informoval, že TJ bude organizovat dětský den, bude se podílet na posvícení a 
pořádání letního kina.

- Starosta sdělil, že je rád, že se v obci rozvinul také mládežnický fotbal.
- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o výši dotace 145 000 Kč pro TJ Suché Lazce

 Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 1

7 / 18 Schválení rozpisu rozpočtu MČ Suché Lazce na rok 2025
- Starosta  zaslal  zastupitelům rozpis  rozpočtu  na  rok  2025,  který  je  v tomto  roce  8 

242 000 
- Starosta sdělil, že částka rozpočtu je již po odečtení 1 000 000 Kč, které nám SMO 

stahuje za realizaci chodníků podél ulice Přerovecká. 
- Starosta  informoval, že rozpočet na rok 2025 bude následně navýšen o vyúčtování 

z roku 2024.
- Je to celkový rozpočet městské části Suché Lazce na rok 2025 a tyto peníze máme 

alokovány na základě Statutu statutárního města Opavy, který vypočítává částku na 
základě daného vzorce, do kterého se vkládají vždy aktuální data pro daný rok, a z 
těchto dat se vždy vypočítává konkrétní částka. Tato částka je definitivní a s ní může 
městská část nakládat dle svého uvážení a rozhodnutí zastupitelstva a vedení obce.

- Starosta  informoval,  že  co  se  týká  chodu  obce,  bude  se  v letošním  roce  šetřit 
především na provozních věcech. Nikoliv na rozvoji obce. 

- Starosta sdělil, že v roce 2026 by se měla realizovat splašková kanalizace na ulici Na 
Štěpnici a z toho důvodu se musí šetřit, abychom tuto akci zvládli ufinancovat.

- Dále starosta sdělil, že na jaře proběhne 80leté výročí osvobození obce.
- P. Tomáš Balhar, se dotázal na dosypání hlíny v chodnících po proběhlé rekonstrukci.
- Starosta sdělil, že hlína bude dosypána na jaře letošního roku.
- Starosta  vyzval  zastupitele  ke  schválení  rozpisu  rozpočtu  na  rok  2025  

8 242 000Kč a určuje místostarostu a starostu k změně rozpisu rozpočtu. 
- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

8/18 Schválení daru pro JSDH Suché Lazce
- Starosta zaslal zastupitelům informaci mailem.
- Dále sdělil, že se jedná o částku 73 000 Kč, které vyčlenil primátor SMO pro JSDH 

Suché Lazce za práci, kterou vykonali při povodních.
- Ing. Petr Žůrek sdělil, že JSDH šla pomáhat při povodních nezištně a dobrovolně.
- Dále Ing. Petr Žůrek sdělil, že se rozhodl finanční dar rozdělit mezi členy podle hodin, 

které strávili  u zásahu.  Jedná se o 420 hodin a  finanční  dar byl rozdělen mezi  10 
dobrovolníků z JSDH. Dané částky budou vyplaceny na základě darovací smlouvy  
a smlouva se musí schválit v zastupitelstvu.



- Starosta poděkoval JSDH Suché Lazce za příkladnou práci při povodních.
- Starosta  vyzval  zastupitele  k hlasování  o  schválení  finančního daru 73 000 Kč pro 

SDH Suché Lazce.
- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

9/18 Schválení limitu pro výši hotovosti v pokladně na roky 2025 a 2026
- Starosta sdělil, že dlouhá léta byl limit pokladny na drobná vydání stanoven na 20 000 

Kč.
- Starosta dále sdělil, že tento limit je již nedostačující.
- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o schválení limitu 30 000 Kč pro výši hotovosti 

v pokladně na rok 2025 a 2026.
- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

10/18 Obecní ples 2025
- Starosta pozval všechny zastupitele na Obecní ples 2025, který se koná 24. 1. 2025 

v sále Hostince u Baly.
- Starosta požádal zastupitele o schválení částky 50 000 Kč na pořádání Obecního plesu.
- Dále starosta  sdělil,  že vystoupení kapely Cactus činní 35 000 Kč, občerstvení pro 

kapelu, nájem a pořadatelé cca 13 000 Kč, tombola cca 20 000 Kč a materiál cca 5 000 
Kč. Příjmy budou ze vstupného cca 25 000 Kč a z toboly cca 20 000 Kč.

- P. David Vavrečka se dotázal, zda bude opět na plese kulturní vložka
- Starosta sdělil, že se připravuje.
- Starosta informoval, že o občerstvení se postará Klub rodičů.
- Starosta  vyzval  zastupitele  k hlasování  o  schválení  částky  50 000  Kč  na  pořádání 

Obecního plesu.
- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

11/18 Různé
- Starosta vyzval zastupitele, aby zvážili,  zda není vhodné navýšit nájem v kulturním 

zařízení obce.
- Starosta  sdělil,  že do zázemí v kulturním zařízení se neustále investuje,  od nového 

plynového kotle, přes vysokorychlostní myčku až k nákupu nových ledniček.
-  Starosta sdělil, že otázkou je, o kolik by se nájem měl navýšit.
- Starosta sdělil, že navýšení by mohlo být 2 000 Kč za pronájem na víkend.
- Dále starosta sdělil, aby to zastupitele zvážili, a na dalším zastupitelstvu se může o této  

věci jednat.
- Ing: Petr Žůrek pozval všechny na Hasičský ples, který se bude konat 8. 2. 2025 v sále 

Hostince u Baly a lístky lze ještě zakoupit u paní E.H..
- P. Tomáš Balhar se dotázal na poklopy v hlavní cestě, zda se již reklamovaly.
- Starosta sdělil, že reklamace proběhla a na jaře budou vyměněny.
- P. Tomáš Balhar se dotázal na projekty ke splaškové kanalizaci.
- Starosta sdělil, že po změně stavebního zákona jsou přípojky nad 25 metrů dražší, je 

tam více úkonů a takové stavební dílo musí projít stavebním řízením. 
- Starosta dále informoval o stočném. Pro projekty, které vznikly v roce 2023 je stočné 

vypočítáváno od 1. 1. 2024 a další jsou vypočítávány od vyjádření SMVaK k projektu. 
Přesné  informace  jsme  již  uveřejňovali  v minulých  zápisech  ze  zasedání 
zastupitelstva.  



- Mgr. Jiří Friedel se dotázal na havárii vodovodního potrubí na ulici Na Pískovně, které 
se opravovalo.

- Starosta sdělil, že proběhla oprava a úsek v cestě se zabetonoval.
- P. David Vícha se dotázal na frekvenci svozu popelnic na směsný komunální odpad.
- Starosta sdělil, že frekvence zůstává stejná a to co čtrnáct dní ve středu v lichém týdnu.
- S.K. se dotázala, zda chce obec zarezervovat letní termín na Strážnici.
- Starosta odpověděl, že ano.
- P David Vícha se dotázal na revitalizaci vodní nádrže Sedlinka, zda bude omezena 

doprava v obci.
- Starosta sdělil, že nikoliv, nákladní auta s hlínou nejezdí přes obec, hlína se naváží do 

lesa a zpevňují se cesty.

Závěr
←
←
←
←

Tomáš Balhar                                                                    David Vícha



U S N E S E N Í
18. zasedání Zastupitelstva městské části Suché Lazce

konaného dne 8.1.2025 v 18:15 hodin
v místo konání, Ve Dvoře 1A, Suché Lazce

1/18 ZMČ 25 Zahájení zasedání zastupitelstva 

2/18 ZMČ 25 Schválení programu zasedání zastupitelstva městské části
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Program zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
Výsledek hlasování: 
Pro: 8 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

3/18 ZMČ 25 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu
Zastupitelstvo městské části
1. volí
Zapisovatelku zápisu pí Zuzanu Kubicovou ze zasedání
zastupitelstva městské části konaného dne 09. 01. 2024
a ověřovatelé
a) p. David Vícha
b) p. Tomáš Balhar
Výsledek hlasování: 
Pro: 8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

4/18 ZMČ 25 Kontrola usnesení ze dne 03. 12. 2024
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
Kontrolu usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 03. 12. 2024
Výsledek hlasování: 
Pro: 8 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

5/18 ZMČ 25 Zpráva starosty o chodu obce
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o přivítání v novém roce 
- Informace o stavu obyvatel v obci
- Informace o nové výstavbě na ulic Sedlická
Výsledek hlasování: 
Pro: 8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

6/18 ZMČ 25 Schválení dotací pro složky na rok 2025
Zastupitelstvo městské části
schvaluje
Dotace pro obecní složky na rok 2024 v této výši:
Myslivecký spolek Hoštata   40 000 Kč.



     SDH Suché Lazce 100 000 Kč
Střelecký klub polní kuše   31 000Kč
AVZO TSC ČR Skála, z.s.   32 500 Kč
Veselé berle z.s.                                  45 000 Kč  
TJ Suché Lazce 145 000 Kč.
Výsledek hlasování: 
Pro:8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

7/18 ZMČ 25 Schválení rozpisu rozpočtu MČ Suché Lazce na rok 2025
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Rozpis rozpočtu na rok 2025 ve výši 8 242 000 Kč
2. určuje
starostu Mgr. Petra Orieščíka a místostarostu Ing. Václava Skuplíka 
osobami pověřenými vykonávat rozpočtová opatření.
Výsledek hlasování: 
Pro:8 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

8/18 ZMČ 25 Schválení daru pro JSDH Suché Lazce
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje:
Účelový dar pro JSDH Suché Lazce ve výši 73 000 Kč (PID 
MMOPP00JH0E8), (PIDMMOPP00JH0F3). (PID MMOPP00JH0BN).
(PID MMOPP00JH06C). (PID MMOPP00JH09X). (PID 
MMOPP00JH082). (PID MMOPP00JH0DD). (PID 
MMOPP00JH0GY*). (PID MMOPP00JH07HT). 
(PIDMMOPP00JH0C).

Výsledek hlasování: 
Pro:8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

9/18 ZMČ 25 Schválení limitu pro výši hotovosti v pokladně na roky 2025 a 2026
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje:
Výši limitu v hotovosti na roky 2025 a 2026 - 30 000 Kč
Výsledek hlasování: 
Pro:8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

10/18 ZMČ 25 Obecní ples 2025
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje:
Dotaci na Obecní ples ve výši 50 000 Kč
Výsledek hlasování: 



Pro:8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

11/18 ZMČ 25 Různé
Zastupitelstvo městské části
Bere na vědomé

- Informaci o možnosti navýšení nájemného v kulturním zařízení obce
- Pozvánka na Hasičský ples
- Informaci o havárii vody na ulici Na Pískovně
- Informaci o opravě poklopů na ulici Přerovecká
- Informaci o projektech ke splaškové kanalizaci
- Informace o svozu odpadu a poplatcích
- Informace o rezervaci Strážnice na obecní akci
- Informaci o revitalizaci přehrady Sedlinka
 

Výsledek hlasování: 
Pro:8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

  

Závěr

Mgr. Petr Orieščík Ing. Václav Skuplík 
Starosta MČ Suché Lazce místostarosta MČ Suché Lazce


